



Gültig ab dem 16.07.2026
Aushang bis zum 15.09.2026

201/2026

English version see below.

An der Neuphilologischen Fakultät der Universität Heidelberg ist eine

W3-Professur für „Englische Philologie: Literaturwissenschaft (Renaissance bis Gegenwart)“ (w/m/d)

ab 01.04.2028 zu besetzen.

Das Anglistische Seminar der Universität Heidelberg, gelegen im Herzen der Heidelberger Altstadt, bietet ein attraktives Umfeld für Forschung und Lehre. Als studierendenstärkstes Institut der Neuphilologischen Fakultät vertritt die Heidelberger Anglistik mit ihren fünf Professuren und zahlreichen Wissenschaftlichen Mitarbeiter*innen ein breites Spektrum in der Literatur-, Kultur- und Sprachwissenschaft und steht für ein exzellentes, international sichtbares Forschungsprogramm. Gesucht wird eine engagierte, fachlich herausragende und teamfähige Forscher*innenpersönlichkeit, die das Fach Englische Literaturwissenschaft repräsentiert und das Anglistische Seminar verstärkt.

Ihre Aufgaben:

In der Forschung vertritt die Professur das Forschungsgebiet der Englischen Literaturwissenschaft von der Renaissance bis zur Gegenwart mit einem besonderen Fokus auf das 18. bis 21. Jahrhundert und mit mindestens zwei epochen- oder genrebezogenen Schwerpunkten. Darüber hinaus sollen ausgewiesene Erfahrungen in mindestens zwei der folgenden Forschungskontexte nachgewiesen sein: Literatur- und Kulturtheorie, Medien- und Buchgeschichte, Medien und Film, Narratologie, Postcolonial Studies, Gender and Sexuality, Digital Humanities.

In der Lehre vertritt die Professur die Englische Literaturwissenschaft in ihrer vollen Breite. Dabei soll insbesondere die Literaturwissenschaft vom 18. bis zum 21. Jahrhundert, inklusive Literaturgeschichte, abgedeckt sein. Die Professur trägt zum Lehrprogramm der Studiengänge BA English Studies, MA English Studies, und MEd English Studies bei. Anschlussfähigkeit zu dem interdisziplinären Studiengang MA Populärkulturen und zum Certificate of Advanced Studies Gender & Queer Studies ist erwünscht.

Ihr Profil:

Voraussetzungen für die Bewerbung sind ein abgeschlossenes Hochschulstudium, die qualifizierte Promotion sowie pädagogische Eignung, die i. d. R. durch Erfahrung in der Lehre nachgewiesen wird, zusätzlich muss gem. § 47 Abs. 2 Landeshochschulgesetz die Habilitation, die erfolgreich evaluierte Juniorprofessur oder eine vergleichbare Qualifikation nachgewiesen werden.

Erwartet wird ein umfangreiches und sichtbares Forschungsprofil, das durch internationale Publikationen, Tagungsorganisationen oder Forschungsprojekte nachgewiesen ist. Erwartet werden außerdem ausgewiesene Erfahrung in der Hochschullehre, ausgewiesene Erfahrung und Bereitschaft zur Mitwirkung in der akademischen Selbstverwaltung, sowie nachgewiesene Erfolge im Bereich der Drittmittelerwerbung.

Erwünscht ist die kooperative Zusammenarbeit mit Mitgliedern des Anglistischen Seminars sowie die aktive Mitwirkung an Forschungsprojekten der Neuphilologischen und anderer Fakultäten.



**UNIVERSITÄT
HEIDELBERG**
ZUKUNFT
SEIT 1386

Bewerbungen mit den üblichen Unterlagen (aussagekräftiges Anschreiben, tabellarischer Lebenslauf mit Schriftenverzeichnis und Liste der durchgeführten Lehrveranstaltungen, Zeugniskopien) werden digital in einer PDF-Datei bis zum **15. September 2026** erbeten an den Dekan der Neuphilologischen Fakultät der Universität Heidelberg, E-Mail: neuphil-fak@uni-hd.de.

Die Universität Heidelberg steht für Chancengleichheit und Diversität. Wir bitten qualifizierte Frauen nachdrücklich um ihre Bewerbung. Menschen mit Schwerbehinderung werden bei gleicher Eignung vorrangig berücksichtigt. Informationen zu Stellenausschreibungen und zum Datenschutz finden Sie unter www.uni-heidelberg.de/stellenmarkt.



English version:

Heidelberg University is a comprehensive university with a strong focus on research and international standards. With around 32,200 students and 9,540 employees, including numerous top researchers, it is a globally respected institution that also has outstanding economic significance for the Rhine-Neckar metropolitan region.

The Faculty of Modern Languages at Heidelberg University invites applications for a

Full professorship (W3) in “English Philology: Literary Studies (from Renaissance to present)” (f/m/d)

starting April 1, 2028.

The English Department at Heidelberg University, located in the heart of Heidelberg’s Old Town, offers an attractive environment for research and teaching. As the largest department in terms of student numbers in the Faculty of Modern Languages, Heidelberg’s English Department -with its five professorships and numerous research assistants- covers a broad spectrum of literary, cultural, and linguistic approaches and is known for its excellent, internationally recognized research program. We are seeking a dedicated, academically outstanding researcher with strong teamwork skills to fill the Chair of English literature and strengthen the English Department.

Your responsibilities:

In terms of research, the professorship’s profile encompasses English literature from the Renaissance to the present, with a particular focus on the literature of the eighteenth through twenty-first centuries and at least two period- or genre-specific areas of dedicated expertise.

In addition, candidates must demonstrate proven experience in at least two of the following research areas: literary and cultural theory, media and book history, media and film, narratology, postcolonial studies, gender and sexuality, digital humanities.

In terms of teaching, the chair covers the full scope of English literature. In particular, it will cover literary studies from the 18th to the 21st century, including literary history. The professorship contributes to the curriculum of the BA in English Studies, MA in English Studies, and MEd in English programs. An interest in and capability to contribute to the interdisciplinary MA in Popular Cultures program and the Certificate of Advanced Studies in Gender & Queer Studies are desirable.

Your qualifications:

The appointment requires a university degree, a qualified doctorate, pedagogical aptitude which is usually proven by teaching experience and (in accordance with Article 47, paragraph 2 of the Higher Education Law of the state of Baden-Württemberg) a Habilitation, a successfully evaluated junior professorship or equivalent qualifications.

Candidates are expected to have a comprehensive and visible research profile, demonstrated through international publications, conference organization, or research projects. Candidates are also expected to have proven experience in university teaching, proven experience and a willingness to participate in academic self-governance, as well as a proven track record in securing external funding.



**UNIVERSITÄT
HEIDELBERG**
ZUKUNFT
SEIT 1386

Please submit your application with the usual documents (a compelling cover letter, a resume in table format, including a list of publications and a list of courses taught, copies of transcripts) digitally in a single PDF file to the Dean of the Faculty of Modern Languages, Heidelberg University, E-Mail: neuphil-fak@uni-hd.de, no later than **September 15, 2026**.

Heidelberg University stands for equal opportunities and diversity. Qualified female candidates are especially invited to apply. Persons with severe disabilities will be given preference if they are equally qualified. Information on job advertisements and the collection of personal data is available at www.uni-heidelberg.de/en/job-market.